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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

duben 2017 č. 138

Kdo by v Klášterci neznal školní sbor Orlička a jeho vedoucí Olgu Kaláškovou. Stejně tak se ví, že 
naše dětské zpěváčky na vystoupeních sboru nerozlučně doplňuje flétnový soubor pod taktovkou 
Dany Roušarové. Především díky nim se v pátek 7. dubna konal jarní festival, který po dvou letech 
povyrostl o další vzácné hosty:

Dopoledne proběhla kratší verze festivalu pro 
žáky naší školy. Po úvodním slovu hlavní organi-
zátorky Olgy Kaláškové, přišly na pódium „naše“ 
děti z Orličky a s chutí se pustily do zpěvu pro 
své spolužáky. Po mohutném potlesku vystřídal 
Orličku letohradský dětský sbor Prvosenka. Je-
jich velmi sympatická a energická sbormistryně 
Mirka Stejskalová rozhýbala se svým sborem i ty 
nejlínější žáky klášterecké školy! Všichni tleskali a 
užívali si rytmy písní z Čech i ze všech koutů svě-
ta, např. až z Francie nebo daleké Afriky. Nebylo 
divu, že vyhrazených 90 minut uteklo jako voda 
a účinkující dostali mohutný potlesk od publika 

a velké poděkování s dárečkem od ředitele školy. 
Večerní program festivalu sliboval velice pestrou 
škálu hudebního umění. I ten zahájila domácí 
Orlička, tentokrát ještě s malou pomocí žamber-
ských svěřenců O. Kaláškové – Vlaštoviček. Pro 
téměř plnou sokolovnu svými písněmi zprostřed-
kovali příjemnou a veselou náladu všech v publiku 
a zaslouženě sklidili veliký aplaus. Pomyslné žez-
lo dobré nálady převzali po dětech vzácní pražští 
hosté – kapela IrishDew. Jak už je znát z jejich 
názvu, pro svou muziku hledají inspiraci v irských 
folkových melodiích a spojují ji s českým i balkán-
ským folklorem. Pět výborných hráčů na housle, 
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akordeon, španělskou, basovou kytaru a banjo se 
postaralo o energické i pomalé instrumentální pís-
ně. V několika kusech je zpěvácky doplnila stále 
více populárnější herečka Šárka Vaculíková! (zná-
má např. ze seriálu Ulice).

Po krátké přestávce k občerstvení přišli na řadu 
letohradští starší žáci se sborem Petrklíč. S ve-
doucí Mirkou Stejskalovou stejně jako dopoledne 
neubrali ve svém vystoupení z energie a nadšení! V 
jejich repertoáru se tentokrát objevily známé světo-
vé melodie za doprovodu vlastního malého orches-
tříku. Leckomu by se mohlo zdát, že sborový zpěv 
je nuda, ale následující zpěváci K-dur z Kuřimi do-
kázali pravý opak všem skeptikům! Nastoupili na 
podium jako „roboti“, jež jejich sbormistr Jiří Šon 
ovládá pomocí imaginárního dálkového ovladače. 
Krom vynikajícího čtyřhlasu bez nutnosti hudeb-
ního doprovodu nám předvedli, že tito „roboti“ 
umí zpívat „na playback“ nebo se dají „vypnout“. 
Po vtipném úvodu ukázali své zpěvácké kvality na 
hitech „TimeAfterTime“ nebo „Ještě tě mám plnou 
náruč“. Toto originální a zpěvácky velmi náročné 
pojetí sborového zpěvu vzbudilo velkou vlnu zájmu 
a pobavení u všech návštěvníků festivalu. Pan sbor-
mistr na závěr jejich vystoupení velice trefně sdělil 
poselství všem příznivcům hudby – a to, že snad 
ještě pořád mohou lidské schopnosti konkurovat 
stále se rozvíjející technice – a ne jen té hudební... 
Za malou chvíli na pódium „napochodovala“ po-
slední vystupující kapela pod záštitou ZUŠ Žam-
berk s trefným názvem Endorfins. Tito mladí lidé 
pod vedením J. Hovorky očividně endorfiny dokáží 
rozdávat naplno! S obsazením kytar, saxofonů, bi-
cích a elektrické kytary předvedli hity od slavných 
světových autorů např. Stevieho Wondera nebo 
Stinga. Na samotný závěr festivalu pak nechyběl 
pomyslný zlatý hřeb v podobě společné písně všech 
účinkujících. Jednalo se o pilotní píseň z muzikálu 

Jesus Christ Superstar.  Touto cestou ještě jednou 
děkujeme všem vystupujícím za krásné a pestré 
zpříjemnění pátečního dopoledne i večera! Zvláštní 
poděkování si pak jistě zaslouží hlavní organizátor-
ka akce Olga Kalášková, díky které si do sokolovny 
našli cestu příznivci hudby a utvrdili se v tom, že 
dělají dobře! J

Dana Kodytková, ZŠ Klášterec n. O.

Vážení rodiče a milí návštěvníci Jarního festivalu, 
nabízíme Vám možnost přispět dětem zakoupe-
ním videa z koncertu:
- za dobrovolný příspěvek (doporučená cena  

50,- Kč) Vám záznam nahrajeme na Váš flash 
disk (velikost záznamu 11 GB),

- dále Vám můžeme nabídnout DVD za 100,- Kč,
- nebo Vám zprostředkujeme výrobu stylové kra-

bičky s flashdiskem za 350,- Kč.
A to vše ve škole.  Děkujeme!

Beseda s Luborem Šušlíkem
Středa 5.dubna se pro osmáky a deváťáky z naší 

školy stala dnem setkání s žijící legendou. Do „la-
vic“ jim přijel o svém životě povídat pan Lubor Šu-
šlík – člověk, který na vlastní kůži čelil zlu v období 
druhé světové války a komunistického režimu. Ve 
svých téměř 90 letech je stále aktivním průvodcem 
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po celém světě, ve volném čase se věnuje ruční vý-
robě modelů vojáčků. Na první pohled si lze po-
všimnout jeho nezdolného optimismu a pozitivní-
ho přístupu k životu, který je přirozeným vzorem 
pro všechny generace. Na naše žáky jeho osobnost 
zapůsobila velmi silně. 

Bára Prouzová (8.tř.): „Je to velmi skromný, 
milý starší pán. Zaujalo mě na něm, že to čím si pro-
šel a co zažil, že i přes to je dnes veselý. Mnohokrát 
bojoval za náš český národ (například se účastnil 
bojů za Český rozhlas a za to později dostal vyzna-
menání). Mluvil taky o druhé světové válce, jak ho 
mlátili a vyslýchali, ale přesto mlčel a neřekl jim nic. 
Velice ho obdivuju, je to neuvěřitelné, že někdo jako 
on existuje.“ Antonín Kopecký (8.tř.): „Pan Šu-
šlík mě zaujal svými historkami, zážitky a skrom-
ností. Pán je to odvážný a suprový. Jsem moc rád, 
že jsem se s ním mohl setkat.“ Antonie Faltusová 
(8.tř.): „Pan Šušlík pro nás byl velmi cenný host. 
Na začátku jsme si skoro všichni říkali, čím by nás 
asi tento starý pán zaujal, ale postupně jsme zjistili 
tolik zajímavých věci! Mnohokrát se vyhnul smrti 
v bojích nebo při odsouzení za velezradu a přesto 
se dnes umí radovat ze života. Myslím, že spoustě 
nešťastným lidem otevřel oči, když nám vyprávěl 
všechny ty hrůzy, co zažil, a přitom je veselý.“ Tere-
za Kotlantová (8.tř.): „Líbilo se mi to asi hlavně 
proto, že si pan Šušlík nic nevymýšlel a všechny ty 
otřesné věci opravdu na vlastní kůži zažil. Byla jsem 
fakt ráda, že jsem mohla takového člověka potkat.“ 
David Lux (8.tř.): „Zapůsobilo na mě to, že pan 
Šušlík vlastnoručně vyrábí vojáčky, které vystavuje v 
muzeu. Prý mu nabízeli miliony, aby je od něj kou-
pili, ale on žádné peníze nechtěl a věnoval je vlas-
teneckému muzeu zadarmo – to se jen tak nevidí.“ 
J. Rais a J. Lecák(8.tř.): „Nám se nejvíc líbilo, 
že přes všechny hrdinské činy,co udělal, byl velice 
skromný a na nic si před námi nehrál.“ David Brů-
na (8.tř.): „Od začátku jsem z tohoto pána měl re-
spekt. Líbilo se mi jeho vyprávění o tom, že když byl 
zatčen ve vězení, skládal vtipné básničky, které mu 
zlepšovaly náladu. Taky nám nějaké z nich přečetl a 
opravdu má můj obdiv!!!“ Zbyněk Kotiza (8.tř.): 
„Příběh pana Šušlíka byl velice dojemný a motivují-
cí k vlastenectví a lásce ke své zemi. Také se zajímám 
o vojenské věci a války a přesto, že toho o tomhle vím 
hodně, nedokážu si představit, co všechno asi musel 
zažít – protože to vyprávěl tak do detailu, až z toho 

mrazí. Jak si může takovou dobu všechny ty věci pa-
matovat? Chtěl bych mu moc poděkovat za všechno, 
co udělal a dělá. Kdybych si měl vybrat, kým bych 
chtěl být, tak bych si vybral pana Šušlíka, protože je 
to pro mě živý hrdina!“ 

Bronzový závod T-Mobile Olympij-
ského běhu v Klášterci nad Orlicí

TJ Sokol, ZŠ Klášterec nad Orlicí a T- Mobile Olym-
pijský běh pořádají ve středu 21. června sportovní odpo-
ledne pro všechny.

Loňský ročník tohoto závodu přinesl 51 závodů po 
celé ČR, přes 52 tisíc běžců, kteří přispěli více než 220 
tisíc Kč na Českouolympijskou nadaci. Nedílnou součástí 
Olympijského běhu je podpora České olympijské nadace. 
Ta pomáhá dětem ve věku od 6 do 18 let, kterým ve spor-
tování brání nedostatek financí. Součástí našeho spor-
tovního odpoledne budou běžecké závody pro děti na 
tratích 500m a 1500m, závody na kolečkových bruslích 
a především hlavní závod na 5 km, jehož start je po celé 
republice v 18hodin. Trasu hlavního závodu jsme zvolili 
od sokolovny okolo Divoké Orlice do tábora a stejnou 
cestou zpět. Je tedy vhodná nejenom pro běžce – závod-
níky, ale i amatéry, chodce, kočárky atd. Registrace do 
hlavního závodu je možná na stránkách www.olympij-
skybeh.cz nebo v místě startu, do dětských závodů (do 15 
let) na místě startu u sokolovny. 
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Masarykova základní škola Klášterec nad Orlicí ve spolupráci s místním SDH 
 

v rámci projektu RECYKLOHRANÍ aneb UKLIĎME SI SVĚT 

pořádá 13. sběr vysloužilých elektrospotřebičů 
Kdy: 18. až 30. dubna 2017       + tonery, cartridge   

Kde: za školou u kontejnerů 

Co za to budeme mít? Body, které „zrecyklujeme“ na učební pomůcky pro žáky školy. 

Co sbíráme: vše, co lze zapojit do elektrické zásuvky nebo funguje na baterie. 
- Velké spotřebiče 
např. ledničky, mrazáky, sporáky, myčky, pračky, sušičky, mikrovlnné trouby, trouby na pečení, odsavače par, čističky vzduchu, el.topidla, el.plotny apod. 
- Malé spotřebiče 
např. vysavače, čistící stroje na koberce, tepovače, parní čističe, žehličky, fritovací hrnce, el. pečicí pánve, grily, toastovače, sendvičovače, opékače topinek, 
elektrické nože, svářečky folií, mlýnky na maso či kávu, espressa, varné konvice, el.otvírače konzerv, hodiny, budíky, fény, vysoušeče vlasů, kulmy, zubní 
kartáčky, holicí strojky, masážní strojky, epilátory, žehličky na vlasy, váhy osobní i kuchyňské, elektrické ventilátory, el.kráječe, ohřívače nápojů a pokrmů, 
kuchyňské roboty, mixéry, šlehače, odšťavňovače, parní hrnce, malé domácí pekárny, osvěžovače vzduchu, odpuzovače hmyzu apod. 
- Televizory, počítačové monitory, tiskárny, kopírky, faxy apod. 
- Elektrické nářadí a nástroje 
např. vrtačky (ruční, příklepové, aku vrtačky), pily (řetězové, okružní, pokosové, kotoučové), řezačky, obrážečky, frézky, brusky, stroje na hoblování, hlazení, 
leštění, ohýbání, spojování drcení, vrtací, sekací, bourací kladivo, aku a el.šroubováky, el.sponkovačky, nýtovací kleště, pájky, svářečky apod. 
- Baterie (tužkové apod.)     

Moc děkujeme za Vaši spolupráci! 
 

RECYKLOHRANÍ: 
11 let činnosti 

společnosti ELEKTROWIN 

Během každého školního roku řešíme 
několik úkolů z Recyklohraní (program 
MŠMT ČR). Plněním těchto zadání se 
žáci učí, jak správně nakládat s různý-
mi druhy odpadů, které vysloužilé věci 
se dají recyklovat a kam je odevzdat, 
aby neskončily na skládce. V posledním 
úkolu s názvem „Zatočme s vodou či 
větrem“ mimo jiné žáci tvořili plakátky 
informující o činnosti společnosti ELEK-
TROWIN, která se již 11 let zabývá sbě-
rem a dalším zpracováním vysloužilých 
elektrospotřebičů na území celé ČR. Je-
den z nejlepších plakátků vytvořila dvoji-
ce žákyň z 9. ročníku -Majda Kodytková 
a Gabča Obermajerová. 

Petra Pospíšilová, ZŠ Klášterec n. O.
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Regionem Orlických hor a Podorlicka projede cyklotour 
na pomoc dětem – přidejte se také! 
Zastávka v Klášterci nad Orlicí v pondělí 5. 6. 2017

Veřejná cyklotour NA KOLE DĚTEM napříč celou Českou republikou, v čele pelotonu 
s Josefem Zimovčákem na jeho vysokém kole, zamíří letos i do destinace Orlických hor a 

Podorlicka. Právě zde se odehrají celkem tři z deseti etap této charitativní tour na pomoc onkologicky 
nemocným dětem, která proběhne již osmým rokem. Cyklisty z celé republiky společně s řadou dalších 
známých osobností přivítá v termínu od 3. - 6. června 2017 hned několik zdejších obcí a měst, od Dešt-
ného v Orlických horách přes Rychnov nad Kněžnou až po Českou Třebovou a Lanškroun. Do společné 
cyklojízdy se můžete zapojit také, na část trasy, jednu etapu či si projet celý region, anebo peloton přiví-
tat v některém z míst jeho zastávek či dojezdů!
Každoroční cyklojízda je jedinečnou akcí, které se účastní lidé z celé České republiky, do akce se zapojují 
také školy, děti a mládež. Cyklisté během jízdy navštíví různé kraje České republiky, zastaví se v part-
nerských obcích a městech a osobním příkladem předají odkaz široké veřejnosti s výzvou pomoci těm, 
kteří ji potřebují. Letošní cyklotour vyrazí ze severu Čech a své 1 205 km dlouhé putování zakončí na 
jižní Moravě. „Trasa regionem čítá přes 200 km a byla navržena tak, abychom představili rozmanitost 
zdejší krajiny a dopřáli všem alespoň malou ochutnávku naší pestré turistické nabídky. Po trase účast-
níci zavítají jak na hřeben Orlických hor, nasají atmosféru česko-polského pohraničí, tak poznají krásy 
a malebnost Podorlicka. Dne 5. 6. 2017 cca v 11:00 se peloton 
cyklistů zastaví v Klášterci nad Orlicí v prostoru u Základní školy, poté 
bude pokračovat na hráz Pastvinské přehrady a dále do České Třebové. 

V regionu budou pro tuto akci vypraveny speciální cyklobusy. První z nich 
dopraví zájemce na start 4. etapy cyklotour do Deštného v Orlických horách 
(cyklobus vypraven z Kostelce n. O. se zastávkami ve Vamberku, Rychnově 
n. Kn. a Kvasinách s příjezdem v 8.00 hod. do Deštného). Druhý z cyklobusů 
stáhne naopak účastníky 5. etapy z cílového místa v České Třebové zpět po tra-
se tour do Rychnova n. Kn. (s odjezdem v 17.30 hod. z České Třebové přes Ústí 
nad Orlicí, Letohrad, Žamberk, Klášterec n. O. a Rokytnici do Rychnova). 
Více informací na www.nakoledetem.cz nebo na www.mojeorlickehory.cz. 

NA KOLE DĚTEM v Klášterci nad Orlicí
Beseda 

s JOSEFEM ZIMOVČÁKEM
pro školu a veřejnost

dne 3. 5. 2017 v 9 hodin 
v sokolovně

V rámci projektu Na kole dětem absolvuje Josef 
Zimovčák přednášky na školách. Diskutuje s dět-
mi o důležitosti sportu a pohybu v každodenním 
životě. Známý český velocipedista má připravený 
zábavný a poučný program, promítání a vyprávění 
o jeho cestách na vysokém kole po světě, o zdolání 
trojice nejznámějších cyklistických  závodů Tour 
de France, Giro d´ Italia, la Vuelta Espana.

Po přednášce můžete zakoupit trička a náramky 
Na kole dětem. Příspěvek putuje na konto veřejné 
sbírky na podporu onkologicky nemocných dětí.
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Den plný vitamínů       Ve čtvrtek 6.4.2017 zavítaly pracovnice společnosti MK Fruit s.r.o. 
do naší školy a připravily pro žáky 1. stupně v rámci programu „Ovoce do škol“ VITAMÍNOVÝ DEN. 
Děti čekalo veselé tvoření ovocno-zeleninových špízů a jejich mlsání. Sledovaly jednoduchou přípravu 
ovocných a zeleninových šťáv, které ochutnávaly. Díky za vtipné povídání o vitamínech patří skvělým 
pracovnicím ze Šumperka.                                                                                   Soňa Jindrová, ZŠ Klášterec n. O. 

Informace z jednání zastupitelstva obce Klášterec nad Orlicí

l schválilo seznam bodů zápisu do kroniky obce 
za rok 2016
l schválilo podporu a doporučení Obce Klášterec 
nad Orlicí při získávání dotací Římskokatolickou 
farností Klášterec nad Orlicí, jedná se o dotace na 
opravu střechy kostela a opravu oltářů 
l schválilo Přílohu č. 1 k OZV č. 3/2015 – Rozú-
čtování nákladů na sběr a svoz netříděného komu-
nálního odpadu za rok 2016
l schválilo výroční zprávu o poskytování infor-
mací podle zákona č. 106/1999 Sb.
l schválilo podání žádosti Obce Klášterec nad 
Orlicí o příspěvek na vytvoření pracovní příleži-
tosti v rámci veřejně prospěšných prací k umístění 
1 uchazeče o zaměstnání na období od 1. 4. 2017 
do 30. 11. 2017
l schválilo bezúplatný převod pozemku p. č. 
632/5 z vlastnictví České republiky do vlastnictví 
Obce Klášterec nad Orlicí
l schválilo smlouvu o dílo na vypracování projek-
tové dokumentace pro provádění stavby na akci 
„Snížení energetické náročnosti obecní budovy 
č.p. 167 v Klášterci nad Orlicí“, včetně vnitřních 
úprav za cenu 147 tis. Kč bez DPH 
l schválilo poskytnutí finančního daru z rozpočtu 
obce na rok 2017 Sidemotokrosklubu Klášterec 
nad Orlicí v AČR, IČ 47502941 ve výši 5 000 Kč
l schválilo poskytnutí finančního daru z rozpočtu 
obce na rok 2017 subjektu NA KOLE DĚTEM – 
nadační fond Josefa Zimovčáka ve výši 10 000 Kč
l vzalo na vědomí oznámení Katastrálního úřadu 
pro Pardubický kraj ze dne 1. 2. 2017, že katas-
trální operát v katastrálním území Klášterec nad 
Orlicí obce Klášterec nad Orlicí bude obnoven no-
vým mapováním
l souhlasilo s testovacími jízdami soutěžního 
vozu Josefa Kopeckého - MOTORSPORT, Kos-
telec nad Orlicí v k.ú. Klášterec nad Orlicí na 
dohodnuté trase v roce 2017, souhlasí s využitím 
místních komunikací p.p.č. 4984, 5092, 5035

Jednání dne 22.2. 2017 Zastupitelstvo obce 
Klášterec nad Orlicí:
l dle § 84 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích schválilo rozpočet obce na rok 2017, kdy pří-
jmy činí: 17 835 170 Kč, výdaje činí 21 858 350 Kč, 
financování činí 4 023 180 Kč, závazným ukaza-
telem pro obec na straně výdajů je paragraf dle  
§ 28 odst.1 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočto-
vých pravidlech územních rozpočtů 
l schválilo příspěvek na provoz příspěvkových 
organizací MŠ a ZŠ ve výši: MŠ 425 000 Kč, ZŠ  
2 000 000 Kč s účelovým určením 1 745 000 Kč na 
provozní výdaje, 170 000 Kč na financování výjim-
ky z počtu žáků a 85 000 Kč na asistenci a vrátného 
l schválilo inventarizační zprávu o provedení 
řádné inventury majetku obce ke dni 31. 12. 2016 
a bere na vědomí inventarizační zprávy MŠ a ZŠ 
l schválilo v souladu s § 102 odst. 2 písm. p) 
zák. č. 128/2000 Sb., o obcích účetní závěrky 
svých příspěvkových organizací Mateřské ško-
ly IČ 75017369 a Masarykovy základní školy  
IČ 75018047 k 31. 12. 2016 
l schválilo dle § 30 zák. č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů převe-
dení zisku MŠ ve výši 4 717,80 Kč do rezervního 
fondu MŠ a převedení zisku ZŠ ve výši 91 574,82 
Kč do rezervního fondu ZŠ
l souhlasilo s čerpáním částky 50 tis. Kč z in-
vestičního fondu Masarykovy základní školy 
Klášterec nad Orlicí na herní prvek v areálu školy  
a částky 50 tis. Kč z rezervního fondu Masaryko-
vy základní školy Klášterec nad Orlicí na opravu  
a udržování kotelny – řídící jednotky
l schválilo prodloužení nájemních smluv na byty 
a přidělení bytů, vzalo na vědomí stav pohledávek 
z vyúčtování bytů 2015/2016 a stav starších dluhů 
z bytového hospodářství
l schválilo nájemné v nově zrekonstruovaných 
bytech domů čp. 197/1, 195/8 a 194/8 ve výši 40,- 
Kč/1m² měsíčně
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l rozhodlo, že měsíční nájemné za nebytové pro-
story v přízemí budovy čp. 135 „Kovárna“ bude od 
1. 4. 2017 činit 2 800,-- Kč měsíčně 
l schválilo uzavření smlouvy o zajištění provozu 
sběrných nádob pro odběr potravinářských olejů 
mezi zhotovitelem abzHouse s.r.o., IČ 02782375 
a Obcí Klášterec nad Orlicí 
l schválilo uzavření smlouvy č. Z-S14-12-
8120056409 o smlouvě budoucí o realizaci přeložky 
distribučního zařízení určeného k dodávce elektric-
ké energie (sloupu) u čp. 122 na parc. č. 1325/4 za 
předběžně vyčíslené náklady 145 tis. Kč bez DPH
l vzalo na vědomí projektovou dokumentaci pro 
územní rozhodnutí na akci „Klášterec nad Orlicí 
– Matyášův kopec, zasíťování lokality rodinných 
domů“
l vzalo na vědomí zahájení přijímání žádostí o 
nezávaznou rezervaci jednotlivých parcel v loka-
litě plánovaných rodinných domů na Matyášově 
kopci

l schválilo uzavření smlouvy č. 17-SOBS01-
4121260677 mezi ČEZ Distribuce, a.s., IČ 
247290035 a Obcí Klášterec nad Orlicí o uzavření 
budoucích smluv o připojení odběrných elektric-
kých zařízení k distribuční soustavě, kdy žadatel 
Obec Klášterec nad Orlicí je povinen provozova-
teli distribuční soustavy zaplatit částku 280 tis. Kč 
jako podíl na oprávněných nákladech spojených s 
připojením odběrných zařízení a se zajištěním po-
žadovaného příkonu určený právním předpisem 
l v zastoupení zřizovatele příspěvkových organi-
zací ZŠ a MŠ souhlasilo s předložením a realizací 
projektů Podpora škol formou projektů zjednodu-
šeného vykazování –Šablony pro MŠ a ZŠ I Ope-
račního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání
l vzalo na vědomí informaci o jednání s Krajským 
hasičským záchranným sborem o možnosti převo-
du starší hasičské stříkačky
l starostka informovala o jednání s p. senátorem 
Petrem Šilarem dne 17. 2. 2017 

Jednání dne 29. 3. 2017 Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:

l schválilo prodloužení nájemních smluv na byty 
a přidělení bytů 
l vzalo na vědomí žádosti o přidělení bytů.
l schválilo nákup pozemků parc. č. 626/1 ostatní 
plocha o výměře 734 m² a parc. č. 627/7 ostatní 
plocha o výměře 1483 m² od paní MUDr. M. P. 
účelem zabezpečení přístupu pro vlastníky nemo-
vitostí
l vzalo na vědomí podání výpovědi smlouvy  
o nájmu nebytových prostor v domě č. p. 119 ze 
dne 27. 2. 2017, výpovědní doba činí dle smlouvy  
3 měsíce, dále bere na vědomí výpověď smlouvy 
č. 10/2016 ze dne 27. 2. 2017 o využívání systé-
mu nakládání s komunálním odpadem, výpovědní 
lhůta činí 1 měsíc
l schválilo vyhlášení záměru pronájmu nebyto-
vých prostorů 2 místností v domě č. p. 119 v k. ú. 
Klášterec nad Orlicí
l vzalo na vědomí informace členů SDH o změně 
záměru vybudování parkování hasičské cisterny  
v přístavbě k domu čp. 122 a zrušilo své usnesení  
č. 464/17 o uzavření smlouvy o smlouvě budoucí 
o realizaci přeložky distribučního zařízení u čp. 
122 na parc. č. 1325/4
l vzalo na vědomí informace o porovnání ceno-
vých nabídek a ukládá výboru živ. prostřední po-

kračovat v přípravě změny sběru směsného komu-
nálního odpadu
l schválilo přípravu kupní smlouvy na nákup po-
zemků: 3258/2 travní p. o výměře 104 m² odděle-
ný GP č. 926-77/2016 ze dne 15. 3. 2017 a3287/2 
orná půda o výměře 858 m² oddělený GP č. 926-
77/2016 ze dne 15. 3. 2017
l schválilo vyhlášení záměru prodeje pozemků:-
parc. č. 1962/4 ostat. pl. o výměře 27 m² oddělený 
GP č. 930-101/2016 ze dne 19. 11. 2016, parc.  
č. 3257/2 díl d) orná půda o výměře 596 m² oddě-
lený GP č. 926-77/2016 ze dne 15. 3. 2017, parc. 
č. 3256 díl c) orná půda o výměře 2 m² oddělený 
GP č. 926-77/2016 ze dne 15. 3. 2017, parc. č. 
3251 díl b) travní pl. o výměře 45 m² oddělený GP 
č. 926-77/2016 ze dne 15. 3. 2017,parc. č. 3243/2 
díl a) travní pl. o výměře 2162 m² oddělený GP  
č. 926-77/2016 ze dne 15. 3. 2017
l schválilo smlouvu o právu k provedení stavby a 
o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti na akci: 
Pastviny – splašková kanalizace s likvidací splaš-
kových vod na ČOV Klášterec nad Orlicí, stavba se 
dotýká pozemků parc. č. 4680 a 4809
l schválilo uzavření smlouvy č. Z-S14-12-
8120058539 o smlouvě budoucí o realizaci pře-
ložky distribučního zařízení určeného k dodávce 
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elektrické energie (sloupu) na poz. parcele č. 3287 
za předběžně vyčíslené celkové náklady 89 tis. Kč 
bez DPH 
l vzalo na vědomí informaci starostky o vydá-
ní koordinovaného souhrnného stanoviska MÚ 
Žamberk, odborem životního prostředí a země-
dělství ve věci „Klášterec nad Orlicí – Matyášův 
kopec, zasíťování lokality rodinných domů“, které 
zahrnuje závazné stanovisko 9 úřadů či odborů
l vzalo na vědomí informaci o podaných žádos-
tech o nezávaznou rezervaci jednotlivých parcel 
zájemci o výstavbu RD v této lokalitě
l souhlasilo s podáním žádosti o dotaci na pro-
jekt Modernizace odborné učebny fyziky – che-
mie, Bezbariérovost školy v hodnotě 1,5 mil Kč.
l schválilo uzavření dodatku ke smlouvě o vý-
půjčce ze dne 1. 6. 2009, jež je přílohou zřizovací 
listiny č.j. 204/2009/ST 451.3 ZŠ, dodatkem dává 
půjčitel Obec Klášterec nad Orlicí vypůjčiteli Ma-
sarykově základní škole Klášterec nad Orlicí sou-

hlas s provedením technického zhodnocení ma-
jetku, který je předmětem projektů Integrovaného 
regionálního operačního programu IROP
l vzalo na vědomí organizaci zastávky v rámci ve-
řejné cyklotour „Na kole dětem“ v naší obci dne  
5. 6. 2017
l vzalo na vědomí informace starostky z jednání 
VH DSO Sdružení obcí Orlicko dne 28. 3. 2017, 
ze setkání Rady Pardubického kraje se starosty 
obcí Pardubického kraje dne 23. 3. 2017 v Par-
dubicích, ze schůzky s hejtmanem Pardubického 
kraje JUDr. Netolickým dne 24. 3. 2017 v Pastvi-
nách
l vzalo na vědomí informaci o uzavírce mostu  
v Pastvinách pro veškerou dopravu od 3. 4. 2017 
do 20.6.2017

Celé znění zápisů a usnesení ze zastupitelstva 
obce je k nahlédnutí na obecním úřadě a na www: 
klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce 

Beseda s důchodci
Vážení čtenáři, v následujícím příspěvku bych 

se rád zmínil o akci, která se uskutečnila poslední 
březnový víkend. Konkrétně na sobotní odpoled-
ne 25. března 2017 připravil Sbor pro občanské 
záležitosti v Klášterci nad Orlicí tradiční spole-
čenskou akci pro starší spoluobčany – Besedu s 
důchodci. Již více jak po padesáté se toho odpo-
ledne sešlo v klášterecké sokolovně 80 klášterec-
kých důchodců. SPOZ pro ně připravil odpolední 
program tak, aby si bylo možné popovídat mezi 
sebou, ale také se pobavit u kulturního progra-
mu. Beseda byla zahájena vystoupením dětí z MŠ 
Klášterec nad Orlicí. Pásmo básniček a písniček 
naučené pod vedením p. ř. Řehákové a p. uč. Do-
lečkové se líbilo a bylo znát, že děti si vystoupení 
užívaly. Po vystoupení dětí následoval proslov p. 
starostky L. Ševčíkové. Od ní se přítomní dozvě-
děli, co se v obci událo v roce 2016, o důležitých 
akcích, o finančním hospodaření obce. Dále o 
záměrech na rok 2017 včetně akcí, které se při-
pravují na další období. Hlavní kulturní program 
odpoledne obstarala dechová hudba ze Žamberka 
pod vedením p. F. Grygara. Staré známé písničky  
v podání nám známých hudebníků a zpěváků  
p. J. Malého a p. H. Gyenové přítomným připo-

mněly mladší léta a navodily příjemnou atmosféru 
odpoledního setkání. Během odpoledne bylo po-
dáváno občerstvení, se kterým ochotně pomohli 
čtyři žáci 9. třídy základní školy. Připraveným 
programem se snad podařilo zaujmout přítomné 
důchodce tak, že sobotní odpoledne v klášterecké 
sokolovně bylo pro ně příjemnou chvílí strávenou 
se svými vrstevníky, sousedy a známými. Věřím, 
že tomu tak bylo, alespoň o tom svědčí reakce 
bezprostředně po skončení setkání. Závěrem bych 
chtěl ještě touto cestou poděkovat všem, kteří se 
podíleli na organizaci setkání. Členkám SPOZu 
za přípravu sálu a přípravu očerstvení. Paní To-
bešové, která prostřednictvím dohlížecího výboru 
Konzumu zajistila květinovou výzdobu. Sokol-
níkovi panu Honzákovi za přípravu stolů a židlí. 
Hasičům p. Janečkovi za provedení svozu účast-
níků. Žákům ZŠ za roznášení občerstvení, také p. 
ředitelce a učitelce z MŠ za přípravu dětského vy-
stoupení. Rovněž paní starostce Lence Ševčíkové.  
V neposlední řadě všem účastníkům – důchod-
cům, kteří přijali pozvání na tuto akci a tak snaha 
organizátorů nevyšla naprázdno. Beseda s dů-
chodci roku 2017 úspěšně proběhlo, zamýšlíme 
se již na přípravou pro rok 2018.

Zpracoval: Z. Bureš, předseda SPOZ
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Budky
Zima je za námi, svítá o hodně dřív a navíc nás 

každé ráno vítá zpěv ptáků. Napadá mne, že nám 
tím děkují za péči, kterou jsme jim věnovali v době 
zimní nouze. Je až s podivem, kolik je v našem 
okolí dobrých lidí, kteří cítí s přírodou. Téměř  
u každého stavení bylo vidět ptačí krmítko. Sho-
duji se s řadou svých známých, kteří jsou toho ná-
zoru, že je zajímavější sledovat tu ptačí havěť na 
krmítku, než ty ubohé programy v televizi.

Tento článek ale píši z jiného důvodu. Je sku-
tečností, že ptáci potřebují nejen překonat zimní 
hlad, ale také musí na jaře zahnízdit a vyvést mlá-
ďata. Řada obyvatel našich zahrad k tomu potře-
buje vhodnou budku – je to třeba špaček, brhlík, 
všechny sýkory a další ptáci.

A tady musím vzpomenout na své mládí. V roce 
1968 jsem nastoupil jako hajný do Zaječin. Tehdy 
bylo zvykem, že dřevorubci v době zimního neča-
su vyráběli ptačí budky. Od nich jsem se naučil 
dělat dlabané budky z olšových špalíků. 

Celá dlouhá léta, jakmile se blíží jaro, začnou 
mne svrbět ruce a začnu shánět potřebný materiál. 
Správná budka má co nejvíce připomínat přírodní 
dutinu, to znamená pro každý druh ptáků vhodný 
vnitřní průměr, správnou výšku a přesný vletový 
otvor. Hlavně nesmí být vnitřek hladký, protože z 
takové budky nedokážou mláďata vylétnout. Zku-
šenost mám takovou, že tyto dlabané budky ptáci 
velmi rádi obsazují a pro mne je největší odměnou 
slyšet z budky pískání mláďat a vidět jejich rodiče, 
jak se přinášením hmyzu snaží tyto věčně hlado-

Klášterec n. Orl. Pastviny České Petrovice

počet obyvatel 892 374 155

z toho ženy 434 189 71

z toho muži 458 185 84

Ø věk obyvatel 42 42 43

rok nar. nejstaršího obyvatele 1920 1924 1923

nejčetnější příjmení - ženy (počet) Kalousová ( 23) Zvercová (10) Fišerová (7)

nejčetnější příjmení - muži (počet) Kalous (26) Brůna (10) Bílek (4)

Statistika k 1.1.2017

Z důvodu malé kapacity volného místa v SL č. 137, je statistika ke dni 1.1.2017 zveřejněna až nyní.

vé krky nasytit. Na důkaz toho, že si nevymýšlím, 
přikládám dvě fotografie. Na nich je vidět, že za 
těch 38 roků se budky vůbec nezměnily – jenom ta 
školačka nám trochu povyrostla.

Jaroslav Sklenář
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 
ROZŠÍŘENÍ MOŽNOSTI TŘÍDĚNÍ ODPADU 
- ODBĚR POTRAVINÁŘSKÝCH OLEJŮ

Obec Klášterec nad Orlicí pořídila ŽLUTOU 
nádobu pro odběr potravinářských olejů a umís-
tila ji na křižovatce ve Zbudově ke kontejnerům  

u bytového domu čp. 195. Tato sběrná nádoba 
slouží pro sběr suroviny, kterou jsou VÝHRADNĚ 
JEDLÉ POTRAVINÁŘSKÉ OLEJE. Ostatní oleje 
nesmí být do sběrné nádoby ukládány a nepatří do 
ní žádné jiné odpady – viz informační štítek na ná-
době. Olej do sběrné nádoby ukládejte v uzavřené 
plastové nádobě, např. PET láhev apod.

Zápis zastupitelstva obce České Petrovice ze dne 28. 2. 2017
Přítomni: Viz prezenční listina
Omluveni: Hruška J.
Zapisovatel: Lux L.
Ověřovatelé: Fišer D., Vybíralová P.
1. Program jednání: 
l Kontrola plnění usnesení z minula
l Inventarizace majetku
l Smlouva s knihovnou Žamberk
l Odizolování čp. 162
l Různé: 
 Informace ohledně penzionu v Pastvinách
 Informace o rozborech vody 
 z obecního vodovodu
 Žádost spolku Kovárna z Českých Petrovic
 Kácení stromů u hřbitova
Návrh usnesení 01/02/2017: 
Zastupitelstvo schvaluje program jednání
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 01/02/2017 bylo schváleno

2. Inventarizace obecního majetku 
 obce České Petrovice
Předseda inventarizační komise Roušar M. před-
ložil zastupitelstvu zprávu o inventarizaci majetku 
obce České Petrovice. Množství a hodnota majet-
ku, odpovídá účetnímu stavu.
Návrh usnesení 02/02/2017:
Zastupitelstvo schvaluje zprávu o inventarizaci 
majetku obce k 31.12. 2016
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 02/02/2017 bylo schváleno

3. Smlouva s knihovnou v Žamberku
Starosta předložil zastupitelstvu smlouvu s žam-
bereckou knihovnou, na základě které p. Mlynář 
obměňuje část knih v knihovně. Pokud by měl 
někdo zájem o knihu, kterou nemáme v knihovně, 
je třeba nahlásit požadavek knihovníkovi a on se 

pokusí danou knihu sehnat v knihovně v Žamber-
ku. Příspěvek obce za tuto službu činí 1 000,- Kč 
na rok.
Návrh usnesení 03/02/2017: 
Zastupitelstvo schvaluje smlouvu o výpůjčném s 
knihovnou v Žamberku a příspěvek za tuto službu 
ve výši 1 000,- Kč
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 03/02/2017 bylo schváleno

4. Odizolování čp. 162
V loňském roce byla podána žádost z  progra-
mu POV na odizolování čp. 162. Pokud budeme 
úspěšní, je potřeba konat přípravné kroky. Staros-
ta navrhl oslovit p. Švestku z Červené Vody, který 
řešil obdobný problém na penzionu pro seniory  
v Pastvinách, zda by nám vypracoval postup jak 
nejlépe a efektivně vyřešit vzlínající vodu v objek-
tu. Po zpracování odborného posudku budou pod-
niknuty další kroky ohledně výběru firem.
Návrh usnesení 04/02/2017: Zastupitelstvo 
schvaluje návrh pana starosty oslovit k odborné-
mu posouzení odizolování čp. 162 pana Švestku 
z Červené Vody.
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 04/02/2017 bylo schváleno

5. Různé:
l Starosta informoval zastupitelstvo o provozu 
penzionu pro seniory v Pastvinách.
l Starosta informoval zastupitele o rozboru vody, 
kde byly překročeny pesticidy. Byl proto udělán dal-
ší rozbor, který následně vyloučil přítomnost pesti-
cidů ve vodě.
l Žádost spolku Kovárna z Českých Petrovic
Starosta přečetl žádost spolku Kovárna na pod-
poru Country festivalu, který se koná vždy v let-
ních měsících u koupaliště v Českých Petrovicích. 
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Jako každý rok je počítáno s částkou 10 000,- Kč. 
Vyplacení částky je vázáno předložením řádného 
vyúčtování celé akce a dodáním fotografií, které 
budou použity na obecním webu k propagaci obce 
a místních spolků. Tyto podmínky platí pro všech-
ny žadatele bez výjimky.
Návrh usnesení 05/02/2017: 
Zastupitelstvo schvaluje částku 10 000,- Kč na 
Country festival, pořádaným v létě spolkem Ko-
várna, s podmínkou řádného doložení vyúčtování 
celé akce.
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 05/02/2017 bylo schváleno

Kácení stromořadí u hřbitova
Po loňském skácení vrchní řady stromořadí u 
hřbitova v Českých Petrovicích a zhodnocení 
zdravotního stavu ostatních stromů byl podán 
návrh na skácení nebezpečných stromů. Budou 
odfrézovány pařezy a bude provedena výsadba no-
vých mladých lip. Bude zde počítáno i s lavičkami. 

Prostor u dřevodílny bude po zbourání opěrné zdi 
upraven. Stromy budou nabídnuty k odprodeji na 
palivo za cenu skácení. Části kmenů budou prodá-
ny řezbáři p. Hrudkovi z Vlčkovic.
Návrh usnesení 06/02/2017: 
Zastupitelstvo schvaluje pokácení stromořadí  
u hřbitova v Českých Petrovicích.
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 06/02/2017 bylo schváleno
l Zastupitelstvo projednalo zřízení věcného bře-
mene mezi obcí České Petrovice a ČEZ Distribuce 
a.s. na pozemku p.č. 249 za účelem přípojky elek-
trické energie na st. p. č. 63 – Kalousová - kNN
Návrh usnesení 07/02/2017: Zastupitelstvo 
schvaluje zřízení věcného břemene na pozemku  
č. 249 mezi obcí České Petrovice a ČEZ Distri-
buce za účelem přípojky elektrické energie st. 63 
Kalousová kNN
Hlasování: 8X0X0
Usnesení 07/02/2017 bylo schváleno

Miloš Roušar, starosta obce

Zastupitelstvo obce Pastviny 

ny u Klášterce nad Orlicí, vedené na LV: 10001, 
ve vlastnictví obce Pastviny, na dobu určitou, od 
01.04.2017 do 31.3.2018, za podmínek, že garáž, 
kterou nájemce využívá bude od 1.5.2017 plně  
k dispozici pro provoz ATC a k 31.3.2017 bude vy-
klizena část zahrady (cca 2/3), tak aby bylo možné 
prostor připravit a začlenit k využití pro provoz 
ATC.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.1. schválilo NEOBNOVENÍ venkov-
ních hodin v prostoru parkoviště v centru 
obce. Rozhodnuto bylo na základě výsledků anke-
ty, které se zúčastnilo celkem 135 občanů.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.2. schválilo uzavření „Smlouvy o od-
borné pomoci“ v oblasti nákupu knih do výměn-
ného fondu s městskou knihovnou Žamberk, 
Nádražní 743, 564 01 Žamberk, IČ: 72068256 na 
dobu od 1.1.2017 do 31.12.2017.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6

dne 13. 2. 2017 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2017.1.1. zvolilo ověřovateli zápisu Lubomíra 
Zverce a Pavla Frimla.
hlasování: 
pro – 1,2, 4,5,7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.2. schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 6. 2. 2017.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.3. schválilo uzavření Změny č. 2 „Smlou-
vy o údržbě komunikace“ ze dne 29. 12. 2008 a 
„Změny č. 1“ této smlouvy ze dne 31.10.2014 
uzavřené s dodavatelem Stanislavem Langrem, 
Pastviny č.p. 124, IČ: 40445731. Sjednaná cena 
motohodiny za zimní údržbu se touto „Změnou č. 
2“ zvyšuje na částku 650,- Kč (včetně DPH). 
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.4. odsouhlasilo uzavření Smlouvy  
o nájmu bytu v budově recepce ATC Šlechtův pa-
louk, stavba na parcele č. 706, kat. území Pastvi-
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2017.1.5.3. schválilo prodej pozemku (zastavě-
ná plocha a nádvoří) p. č. 901, katastr. území Pas-
tviny u Klášterce nad Orlicí žadateli - svazku obcí 
„Rozvoj regionu obcí pod „Zemskou Branou“.
Jedná se o stavební parcelu, kde se nachází bytový 
dům s pečovatelskou službou č.p. 140, o výměře 
543 m2, za stanovenou cenu 100,- Kč/m2. Záměr 
prodeje byl schválen usnesením č. 2016.11.5.3. 
dne 19.12.2016. 
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.4. schválilo uzavření smlouvy o pro-
nájmu části pozemku ve vlastnictví obce, parc 
č.1833/21– trvalý travní porost v k.ú. Pastviny  
u Klášterce nad Orlicí, zapsaného na LV č. 10001 
o výměře 70 m2 s K. J. Cena pronájmu bude sta-
novena ve výši nákladů na údržbu pozemku parc 
č. 1833/21. Záměr pronajmout část uvedeného 
pozemku byl schválen usnesením č. 2016.11.5.6. 
dne 19. 12.2016.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.5. Na základě žádosti pana S.K. za-
evidované pod Č.j.: OBPA 38/2017 zastupitelé 
odsouhlasili, že NENÍ záměrem obce odprodat 
pozemek parc. č. 720/5 o výměře 7810 m2 v kat. 
území Pastviny u Klášterce nad Orlicí.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.6. Na základě žádosti pana S.K. za-
evidované pod Č.j.: OBPA 39/2017 zastupitelé 
odsouhlasili, že NENÍ záměrem obce odprodat 
pozemek parc. č. 381/1 o výměře 343 m2 v kat. 
území Pastviny u Klášterce nad Orlicí.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.7.  schválilo připojení se obce Pastviny 
k akci „Vlajka pro Tibet 2017“ vyvěšením tibetské 
vlajky dne 10. března, za podmínky, že Spolek 
Lungta, který kampaň organizuje, vlajku pro ten-
to účel zapůjčí.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.8.  schválilo poskytnutí daru „Nadač-
nímu fondu Svatovítské varhany“ IČ:  2794471 se 
sídlem Hradčanské náměstí 56/16, 119 02 Praha 
1 – Hradčany, ve výši 1.000,-Kč na pořízení no-
vých varhan do svatovítské katedrály.

hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.9. schválilo podání žádosti o podporu 
na 95 % mzdových nákladů na vytvoření 1 spole-
čensky účelného pracovního místa v rámci 68. Vý-
zvy OP Zaměstnanost a to na dobu 24 měsíců.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.10. schválilo výstavbu nové čekárny  
v centru obce, výstavba bude hrazena s finančních 
prostředků s pojistného plnění. 
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.11. schválilo vyhlášení výzvy „Zimní 
údržba komunikací“ a pověřilo starostu, aby ve 
spolupráci s místostarostou a členy stavební ko-
mise zpracoval tuto výzvu k podání nabídek na 
provádění zimní údržby od 1. listopadu 2017 na 
místních a účelových komunikacích.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.12. schválilo „Inventarizační zprávu 
pro rok 2016“.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 5, 7, proti – 0, omluveni – 3,6
2017.1.5.13. schválilo odkup pozemk. parc.  
č. 2207/8 o výměře 40 m2, druh pozemku ostatní 
plocha, vedený na LV č. 141, kat. území Pastviny  
u Klášterce nad Orlicí za cenu 100,- Kč/m2.
hlasování: 
pro – 1, 2, 4, 7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2017.1.5.14. schválilo odkup pozemk. parc.  
č. 1189/6 o výměře 30 m2, druh pozemku ostatní 
plocha, vedený na LV č. 444, kat. území Pastviny  
u Klášterce nad Orlicí za cenu 100,- Kč/m2.
hlasování: pro – 1,2, 4,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6
2017.1.5.15. schválilo podání žádosti o dotaci,  
v rámci Výzvy Ministerstva zemědělství ČR 
„Údržba a obnova kulturních a venkovských prv-
ků“, Podprogram 129 663 údržba a obnova vý-
znamných zemědělských historických dominant 
jedinečnéhocharakteru a hasičských zbrojnic, na 
opravu (obnovu) střechy a souvisejících klempíř-
ských prvků na hasičské zbrojnici.
hlasování: 
pro – 1,2, 4,7, proti – 0, omluveni – 3,5,6

Ladislav Škůrek, starosta obce Pastviny
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Respektování zákona a obecně závazných 
vyhlášek obce

Všichni máme možnost, tak jak nám garantuje ustanovení příslušného zákona, likvidovat BIO od-
pad nepřetržitě v období od března do listopadu prostřednictvím obecních kontejnerů. Kontejnery jsou 
rozmisťovány na stanovištích v obci dle zveřejněného rozpisu. V případě, že kontejner (máme pouze 
2) zrovna není umístěn na stanovišti, které máte nejblíže od Vaší zahrady a potřebujete se nutně BIO 
odpadu zbavit, máte možnost ho odvézt na stanoviště, kde zrovna aktuálně kontejner je. Řešení před 
KONZUMEM, zvolené neznámým původcem odpadu (viz FOTO), je téměř stejné, jako když odhodíte 
plný pytel z odpadkového koše na cizí pozemek, na volně přístupném veřejném prostranství (přestupek 

proti veřejnému pořádku dle zák. č. 200/1990 Sb. 
§ 47 odst. 1, písm. e) případně i). Takto pravděpo-
dobně většinou vznikají nepovolené černé skládky. 
Obec má povinnost zabezpečit občanům možnost 
likvidace BIO odpadu a způsob stanovit příslušnou 
obecně závaznou vyhláškou obce (V Pastvinách 
OZV č. 1/2015). Občané ale mají také povinnost - 
řídit se platnými zákonnými ustanoveními, včetně 
„Obecně závazných vyhlášek obce“.

Pokud by takto řešil BIO odpad každý, jak by to asi vypadalo?                               L. Škůrek, starosta Pastviny

Opět o BIO odpadu
Tak jako v minulém roce, dovolím si zopakovat informaci o nakládání s BIO odpadem, konkrétně co 

patří a co nepatří do kontejneru na tento odpad. Přesto, že se tyto věci nemění, některým z nás je třeba 
osvěžit paměť. Opět jsme byli nuceni řešit stížnost kompostárny v Dlouhoňovicích na skladbu obsahu 
námi dovezeného kontejneru s BIO odpadem.
Do kontejneru na bioodpad patří:
1) bioodpad ze zahrad a z údržby zeleně (tráva, listí, seno, plevel, zbytky rostlin, kořeny a listy zele-
niny, květiny apod., kousky větví keřů a stromů - posekané, nastříhané nebo štěpkované, a dále, piliny  
a spadané ovoce)
2) bioodpad z domácností (listy a nať ze zeleniny, slupky a zbytky z ovoce a zeleniny, zvadlé květiny, 
rostliny z květináčů bez spojovacích drátů a stuh, čajové sáčky, kávová sedlina včetně papírových filtrů, 
skořápky z vajec, ořechů apod.)
Do těchto kontejnerů nepatří:

Tekuté zbytky jídel, kosti a maso, uhynulá zvířata, pleny, obvazy, textilie, mikrotenové sáčky, 
biologicky nerozložitelné látky a jiné odpady. Vhozením takovýchto odpadů do kontejneru, se zne-
hodnotí celý jeho obsah, který potom nutně skončí na skládce směsného odpadu. Dojde tak ke 
zmaření úsilí a práce ostatních obyvatel a zvýšení nákladů na likvidaci tohoto odpadu.

Výše uvedené informace jsou opakovaně zveřejňovány, jsou dostupné na internetových stránkách 
obce a dokonce jsou vylepeny na určených kontejnerech. Pokud nejsou větve nasekány, nebo seštěpko-
vány, musí se celý obsah kontejneru vyložit a přebrat. V případě, že větve, nebo keře vytržené vcelku, 
neumíte spotřebovat (např. spálením v kamnech), nebo nemáte možnost je nasekat, nebo štěpko-
vat, můžete je odvézt na obecní skládku větví u kravína na Vitanově. Zde budou následně jednorá-
zově zpracovány. Do kontejneru je prosím v celku nedávejte. Děkuji.

Samozřejmě, prioritně platí, že pokud můžete, kompostujte a zpracovávejte BIO odpad na svém 
pozemku. Pro obecní pokladnu je to ta nejlepší varianta.

L. Škůrek, starosta Pastviny
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Čistota prostředí 
kolem nás

Možná jste zaznamenali téměř ve všech hlav-
ních zpravodajských relacích, na různých televiz-
ních stanicích, v sobotu 8. 4. 2017, že v celé naší 
republice proběhla akce, organizovaná ochránci 
přírody a spoustou dobrovolníků, zaměřená na 
úklid a čistotu prostředí, ve kterém žijeme.

Dovolím si v souvislosti s tímto upozornit, že 
již několik let v Pastvinách probíhají obdobné 
aktivity organizované Vodní záchrannou služ-
bou, potápěčsko-ekologické projekty pod názvem 
„Čisté Pastviny“. Při příležitosti „Dne Země“ (22. 
duben) nám v obci pod vedením p. učitele Radka 
Horny pomáhají každoročně s úklidem nepořád-
ku a odhozených odpadků žáci základní školy  
z Klášterce nad Orlicí. Libor Larish s rodinou pro-
vádí úklid pravidelně v jarních měsících, kdy se 
po odtání posledních zbytků sněhu ukáží všechny 
ty plastové, nebo skleněné obaly a jiný nepořá-
dek kolem křižovatky v blízkosti autobusových 
zastávek U kanálu. Na přelomu letošního března  
a dubna mladí žamberečtí sportovci pod vedením 
Vaška Jedličky posbírali odpadky, včetně několika 
odhozených pneumatik, podél silnice II/312 mezi 
Líšnicí a Pastvinami. Z úst Vaška Jedličky: „Ahoj 

Pastviňáci, uklidili jsme příkopy od Líšnického 
kostela do Pastvin. Kolem jezdíme téměř každý 
den na tréninky na přehradu. Zdá se nám, že tráva 
okolo silnice je hned zelenější a veselejší. S po-
zdravem rychlostní kanoisté ze Žamberka.“

Určitě je mezi námi i spousta dalších, kteří se 
v našem okolí nezištně postarají o nepořádek, 
aniž bychom se o tom dozvěděli ze zpráv v tele-
vizi, nebo rozhlase. Všem, kteří u nás takovéto 
aktivity organizují a věnují tomu spoustu svého 
času, bych chtěl touto cestou jménem obce Past-
viny poděkovat. Velký dík samozřejmě patří i těm, 
kteří se těchto akcí aktivně účastní. Pozoruhodné 
je, že jsou to mnohdy lidé, kteří tu nežijí, ani zde 
nevlastní třeba chatu, nebo chalupu. Prostě jen 
přijedou, odvedou svou práci a s dobrým pocitem 
tiše zmizí….

Aktuálně trochu propagandy: letos již VII. Po-
tápěčsko-ekologický projekt „Čisté Pastviny“ 
proběhne v sobotu 27. května od 9,00 hod. Sraz u 
stanice VZS Pastviny.

Akce s tímto zaměřením, nebude nutné orga-
nizovat, pokud se všichni budeme chovat tak jak 
si žádají dobré mravy a odpadky a věci, které již 
nepotřebujeme, budeme odkládat tam, kam patří.

Starosta obce Pastviny, L. Škůrek
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Vývoj projektu výstavby Sportovního areálu kaplička
Dobrý den, jak jsme Vás již informovali před časem, Spolek rychlostní kanoistika Žamberk z.s. se 

snaží vytvořit sportovní areál, který by byl multisportovní, s využitím jak pro kanoisty, tak i pro ostatní 
sporty a sportovce. Našim záměrem je vytvoření takových podmínek, aby pomohl zlepšit a rozšířit vyu-
žití volnočasové a sportovní aktivity pro sportovce a veřejnost.

Pastviny jsou krásné místo, které vždy lákalo spoustu turistů. Dnešní doba však přinesla podstatně 
náročnější výletníky a jsou zpravidla dvě možnosti, jak si turistický ruch udržet. Buď se dá jít cestou 
nejrůznějších tzv. atrakcí, které mají pravděpodobně využití jen v letních měsících a přinášejí širokou 
škálu nejrůznějších turistů, což je více méně v pořádku. Nabízí se zde ale i možnost, využít ideálního 
prostředí, které Pastviny nabízí pro sporty nejrůznějšího zaměření, ať už jde o vodní sporty, běh, kolo 
apod. Pokusit se vytvořit podmínky pro cílovou skupinu sportovně aktivních lidí, kteří vyhledávají mož-
nosti aktivního odpočinku a sportovních aktivit s celoročním využitím. 

O svém záměru jsme na společném setkání informovali pana Hejtmana Netolického, který o toto 
projevil zájem a přislíbil podporu kraje.

Náš záměr sportovního areálu je v přípravné fázi a díky velké ochotě a spolupráci nejen Pastvin, ale  
i jiných organizací a jednotlivců se nám daří postupovat dále. 

Závěrem bych chtěl požádat všechny, které tento záměr zajímá a má své podněty, aby je adresovali 
na e-mailovou adresu spolekrk@seznam.cz. Tyto podněty budeme sledovat s tím, že zhruba na konci 
června bychom zorganizovali společné setkání. 

S pozdravem a přáním snad již brzy v našem vašem sportovním areálu. Nashledanou a ahoj. 
Za spolek Rychlostní kanoistika Žamberk, z.s. Jan Kraus

PORADNA PRO rodiče
Někdy si jako rodiče nevíme rady, a přitom stačí 

jen slyšet zkušenosti druhých. 
Rodičovství se nikde neučí, ačkoliv se s ním 

setkává skoro každý z nás. Pracovat na vztazích  
v rodině se vyplatí – rodina je základ životní jisto-
ty člověka a v krizích dokáže zafungovat jako zá-
chranná síť. Každý chce mít doma spokojené děti a 
vychovat z nich dobré lidi se zájmem o dění kolem 
sebe. Každý z nás má také při výchově problémy, 
otázky, nejasnosti. Proto nabízí Rodinné centrum 
Mozaika každý den od 8 do 12 h. společná setká-
vání rodičů s dětmi. 

Rodiče si při setkávání sdělují zkušenosti a zá-
žitky s dětmi. Vzájemně se podporují, získávají 
nadhled a učí se vidět mnohé běžné věci i z pohle-
du jiných. Dokáží se i lépe vcítit do pocitů svého 
dítěte, poznat ho v interakci s jinými dětmi, kde 
se přirozeně projevuje. Můžou si ověřit svoje vý-
chovné postoje, případně je konzultovat s psycho-
ložkou, která je v herně přítomna každou středu 
od osmi do dvanácti hodin. Při našem setkání 
platí zásada, že není nesprávná výchova, nikoho 
zde nepoučujeme, pouze se snažíme pomoci najít 
správný přístup k dítěti dle jeho individuality, po-

moci se zorientovat v chování dítěte v rodině nebo 
mimo rodinu, rozeznat, co je pro něho dobré, a co 
ne. Důležité je umět naslouchat našemu dítěti, co 
chce říci a umět si v dané situaci poradit, porozu-
mět, co s v dítěti i v nás odehrává. 

Paní psycholožka Mgr. Silvia Kubánková je 
odbornice s dlouholetou praxí a v RC Mozaika se 
věnuje rodičům a malým dětem každý den od 8 do 
12 h. Možnost konzultace nabízíme po domluvě 
i v odpoledních hodinách rodičům školních dětí.

Srdečně Vás zveme do našich prostor a těšíme 
se na společně prožité chvíle. 

Petra Jarošová, Rodinné centrum Mozaika
Centrum pod střechou, 
Taušlova 714, Letohrad 

Tel. 731 402 336  www.uo.charita.cz

FRÉZOVÁNÍ PAŘEZŮ
Vrkoč Ondřej

Žamberk
Č. tel. 773 972 161
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Finanční gramotnost – díl 4.

Registry dlužníků. Jak fungují? 
Žádáte o půjčku, spotřebitelský úvěr nebo hy-

potéku? Pak si můžete být jisti, že poskytovatelé 
půjček si důkladně prověří vaši platební morálku 
a bonitu. 
Tři hlavní registry dlužníků

Řadí se sem Bankovní registr klientských infor-
mací (BRKI), Nebankovní registr klientských in-
formací (NBRKI) a Registr fyzických osob Solus. 
V případě neschválení např. půjčky musí banky 
vždy oznámit, na základě informací z kterého re-
gistru bylo vydáno zamítavé stanovisko.
BRKI a NBRKI

Uživateli BRKI jsou téměř všechny banky, které 
mají licenci České národní banky k provozování 
bankovní činnosti v ČR. Shromažďují v něm infor-
mace o všech klientech, kteří si v jakékoliv české 
bance vzali úvěr včetně hypotéky – tedy nejen o 
neplatičích.

NRKI slouží zejména leasingovým nebo splát-
kovým společnostem.

Jak u BRKI, tak u NRKI platí, že se do nich kli-
ent dostane už po první neuhrazené splátce úvěru.

Informace o svých klientech v BRKI a NRKI 
sdílí celkem 65 bank, stavebních spořitelen a dal-
ších nebankovních finančních institucí.

Ke smazání údajů o klientovi v BRKI a NRKI 
dochází standardně po čtyřech letech od ukončení 
smluvního vztahu mezi klientem a bankou či fi-
nanční institucí.
Solus

Do Solusu je zapojeno 55 společností. Kromě 
poskytovatelů finančních služeb v něm jsou třeba 
i mobilní operátoři nebo dodavatelé energií. Zá-
pis do Registru fyzických osob provádějí členské 
společnosti zpravidla po neuhrazení tří po sobě 
jdoucích splátek, na začátku smluvního vztahu už 
po dvou nezaplacených splátkách. Mobilní operá-
toři vás zanesou na pomyslnou černou listinu při 
prodlení trvajícím minimálně tři měsíce od data 
splatnosti faktury

Pro výmaz ze Solusu je základním předpokla-
dem uhrazení dlužné částky. Informace o úhradě 
dluhu v registru je vedena jeden rok u telekomu-
nikačních služeb, distribuce elektřiny nebo plynu 

nebo tři roky u záznamů z finančních služeb, např. 
hypotéky.
Výpis z registru dlužníků

U BRKI a NRKI je možné zažádat si o výpis ze 
své úvěrové zprávy na adrese www.kolikmam.cz. 
Rovněž lze zaslat žádost o svoji úvěrovou zprávu 
poštou, případně si ji osobně vyzvednout v Klient-
ském centru obou registrů.

V Solusu můžete požádat o papírový nebo SMS 
výpis. Papírový stojí 229 korun, za SMS výpis za-
platíte 99 korun.

Venkovské spolky a EET
Zúčastnil jsem se konference s tímto názvem  

v Praze 20. dubna. Účast zhruba 1000 lidí nazna-
čila, že toto téma zajímá jak spolky, tak i starosty 
malých obcí, kde spolky jsou zpravidla nositeli 
vesnického života.

Pokud někdo čeká změny v zákoně, nedočká 
se. Konference se konala na popud starostů obcí 
z Vysočiny, kde byl ministr Babiš na návštěvě a  
3 hodiny tam byl seznamován, jaký dopad má 
EET na spolky a potažmo na život v obcích. Zde 
řada spolků omezuje svoji činnost, snižují počet 
zábav a plesů atd., protože se bojí EET a chtějí se 
vejít pod limit tržeb 175.000. Ona totiž obsluha 
pokladny je jednoduchá, ale ne pro lidi, kteří např. 
čepují pivo na plese jednou za rok. Kromě toho 
pokladna sice stojí jen pár tisíc, ale na plese máme 
5–6 prodejních míst, tedy 5 pokladen a už jsme na 
35.000 kvůli několika akcím za rok. 

Zástupci ministerstva financí a Finanční správy 
podrobně vysvětlili proč EET i pro spolky. Hlavně 
proto, aby hospody individuálních majitelů měly 
stejné podmínky jako hospody a občerstvení pro-
vozované spolky. A proto, že vzniká řada pseudo-
spolků a klubů s cílem vyhnout se EET. Na tradice, 
neziskovost, dobrovolnou práci zdarma se nebere 
zřetel. 

Při zavádění EET se zjistilo, že v Česku je vel-
mi mnoho nejasností v pojmech. Proto jedním  
z hlavních témat konference bylo: Co je to podni-
kání,co je veřejně prospěšný spolek, co je hlavní  
a co vedlejší (podnikatelská) činnost spolků. Hlav-
ní činnost totiž nepodléhá EET. V tomto smyslu 
je rozhodující, co má spolek ve svých stanovách. 
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Příklad: kdo tam má jako jednu z hlavních čin-
ností pořádání kulturních akcí nebo závodů, pak 
vstupné na tyto akce EET nepodléhá. Pokud spo-
lek tuto činnost ve stanovách nemá, pak i vstup-
né podléhá EET. Co to je podnikání, to upravuje 
především § 420 Občanského zákoníku. Dle něj je 
to „soustavná činnost za účelem dosažení zisku“. 
Jenže: Co to je soustavná činnost? Na konferenci 
bylo řečeno, že 10 právníků bude mít 10 názorů. 
Neshodnou se ani úřady. Pro některý je soustav-
ná činnost i taková, která se koná pravidelně 1x 
za rok, třeba pouťová zábava (žamberský živnos-
tenský úřad), pro jiný není pravidelná činnost ani  
4 akce za rok (žamberský finanční úřad). Nikdo 
ani přesně neřekne, co to je drobné podnikání 
spolků. Náměstkyně MF ČR požadavky na přes-
nost pojmů smetla ze stolu prohlášením, že „ži-
vot je pestrý a nelze vše upravit zákony“. Proto 
Finanční správa stanovila pro spolky limit příjmů 
z vedlejší činnosti 175.000 Kč. Pokud ho spo-
lek překročí, pak se musí v dalším roce přihlásit  

k EET. A pozor: do 175.000 se nepočítá jen prodej 
občerstvení, ale také příjmy od sponzorů, z nájmů  
a půjčovného, z poskytnutých služeb atd. Je mož-
né, že tento limit se někdy změní, protože jeho 
výše a výpočet byla dalším z hlavních témat konfe-
rence. Na konferenci vystoupili i zástupci malých 
obcí, mnoha spolků, Svazu měst a obcí, Svazu 
restaurací atd. Otázek a návrhů bylo mnoho, byly 
velmi různorodé a nelze je ve stručnosti postih-
nout. Kdo má zájem, nechť se podívá na www.
etrzby.cz. Najde tam kompletní prezentaci před-
nášek, video z konference i řadu otázek a odpově-
dí. Ovšem jednoznačná pravidla tam nezazněla, 
naopak jsme se dočkali rady, že můžeme vymyslet 
jakékoliv řešení a jejich obhájení před úřady je pak 
otázkou osobní odvahy! Osobně se domnívám, že 
větší spolky v našich obcích by měly této věci vě-
novat pozornost. V ČR již proběhlo 42.000 kont-
rol na dodržování EET, takže nelze spoléhat, že do 
pohraničí kontroly nedojdou. 

Jindra Kalous

Není to tak dávno … ( 60 )
Byli jsme na Podkarpatské Rusi

Před nějakým časem jsem objevil u jednoho 
kamaráda, 20 km od Klášterce, zajímavou fot-
ku. Byl na ní učitel Kavka s dětmi před chatrnou 
chalupou. A začala moje další zdlouhavá pátra-
cí akce. Kolik už podobných bylo, nespočítám. 
Naštěstí jsem znal jména některých žáků, které 
učil Kavka na Jedlině. A na světle denním se ob-
jevil školní sešit Lidky Buchtelové, později Bří-
zové ze Lhotky. Mnoho lidí jistě slyšelo o tom, 
že Kavka na Jedlině vyráběl hračky. Ale jak do-
konale to byl promyšlený systém, jak hluboce 
v něm byly zapojeny samy děti, jak důmyslně 
byl propojen s vyučováním počtů, českého ja-
zyka, kreslení, manuální zručnosti i vlastního 
myšlení – o tom mnoho nevíme. Nechme tedy 
promluvit Lidku Buchtelovou prostřednictvím 
jejího sešitu.

Letos chceme jet na Slovensko do Tater a 
zpět přes Bratislavu, Břeclav, Přerov, Olo-
mouc, Ústí nad Orlicí. Z Mladkova do Hanu-
šovic 34 km,z Hanušovic do Krnova 96 km, z 
Krnova do Opavy 29 km…Celkem z Mladkova 

do Štrby 423 km. Celá cesta 1078 km. Jízdné za 
osobu os. vĺakem do vzdálenosti 1051 – 1100 
km 97,-Kč. Při školních výletech platí se za 
žáka ¼ a učitele ½. Když nás pojede 6 žáků s 
učitelem, koupíme dva lístky. Jízdného bude 
194 Kč. Na jedné krabičce vyděláme 12 Kč. 194 
Kč : 12 Kč = 16x. Na jízdu os. vlakem bychom 
museli omalovat 16 krabiček. 

Nebudu vás napínat, detailní rozbor je hod-
ně dlouhý, poskytuje podrobné údaje nejen o 
jízdném, ale i o ceně stravy za jeden den jed-
noho žáka a cenu za ubytování. Děti na Jedlině 
byly opravdu pracovité a tak bylo možné výlet 
protáhnout až na Podkarpatskou Rus, počet 
účastníků se zvýšil na dvanáct a celá cesta včet-
ně ubytování v obci Antalovce, odkud je vzácná 
fotografie, trvala dlouhých 18 dní. Celý sešit je 
nejen podrobným dokumentem, ale i otevřenou 
matematickou záležitostí, kde jsou do příběhu 
zahrnuty různé náhledy a ekonomická hledis-
ka. Děti byly hluboce vtaženy do děje příprav 
a určitě jim vzpomínky zůstaly po celý život. 
Dnes se už nikoho nezeptáme, příběh se ode-
hrál před prázdninami v roce 1923.
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Přidám ještě jednu vzpomínku na Antonína 
Kavku. Za mé školní docházky se pan Kavka už 
jako vetchý stařec občas objevil ve škole, aby 
suploval za náhle chybějícího učitele. To bylo 
před rokem 1960. Potom se jednou rozhodl, že 

nechá vyklidit svou půdu plnou starých novin. 
Tolik novin jsem nikdy před tím, ani potom po-
hromadě neviděl. Odvážel jsem to neskutečné 
množství s Láďou Jedličkou na velkém dvouko-
láku do školy na sběr. 

  Miloš Sibera

Fakt to nebyl APRÍL - opravdu jsme v sobotu 1.4.2017 cvičily! Děkujeme všem , které se zú-
častnily a cvičitelce Evě Benešové za její energii, kterou nás zaplavila.
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Zvědavý objektiv
11. dubna se uskutečnilo další „výjezdní“ po-

sezení důchodců, tentokrát U Šedů ve Zbudově. 
Přišli i kamarádi z Pastvin a bylo nám opět dobře. 
Nálada skvělá, obsluha též výborná. Je dobře, že k 
sobě dokážeme najít cestu, společně posedět, za-
zpívat si. Všem Díky!

Už se také můžete koupat. V sobotu 15. dubna 
byla za velké účasti odemknuta ke koupání hladi-
na pastvinné přehrady. Je potěšitelné, že letos byla 
opět účast mnohem větší, než v minulých letech. 

Dobře si prohlédněte přiložené foto, jakou ra-
dost přináší lehké osvěžení. Koupající letos pod-
pořila velkou účastí i skupina fandů a diváků.

V neděli 16. dubna se závodilo na pastvinské 
sjezdovce, která byla sice letošní zimu mimo pro-
voz, ale využili ji cyklisté. A závodilo se zarputile.  
I ten nejmenší špunt projel všechny branky bra-
vurně na maličkém odrážedle bez pedálů. 

 Zpracoval Miloš Sibera
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Jaro v MŠ    V měsíci dubnu jsme se s dětmi připravovali na Velikonoce, kdy jsme seli obilí…
Mimo jiné jsme s dětmi pracovali v oblasti matematické pregramotnosti. „Jak je to možné, že ozubená kola 
do sebe zapadají, když je jedno velké a druhé docela malé?“ Takové a jiné úkoly jsme společně s dětmi řešili  
a i nadále se rozvíjením matematické pregramotnosti předškolních dětí budeme zabývat.           Řeháková Soňa


